
REPORTÁŽ – Marie Vaculíková 
 
ŽÁK 
Všechno to začalo ve Staré Roli. 
 
PAMĚTNICE 
0:00:33 – 0:0045   
Protože v té době, kdy já jsem se narodila, sice porodnice fungovaly, ale já jsem se narodila doma, protože to bylo 
naprosto normální, kdy byli porodní báby a děti se rodily doma. 

 

 
ŽÁK 
Říká naše pamětnice paní Marie Vaculíková. 
ŽÁK  
A jak se sem do Staré Role dostali její rodiče? 
 
PAMĚTNICE 
0:12:04 – 0:12:27  
V roce 1947měli svatbu a po svatbě můj otec byl takový docela odvážný bych řekla, prostě rozhodli se, že půjdou 
do Karlových Varů, v rámci takzvaného osídlování pohraničí. 
 
ŽÁK 
Stará Role po válce vypadla úplně jinak než dnes. 
 
PAMĚTNICE 
2. nahrávka 
001:30 – 0:01:33 + 0:01:42 – 0:02:00 + 0:02:00 – 0:02:34 
Stará Role za mého dětství byla jenom hlavní ulice. Podél který byly, prostě teď už tam prakticky ty domy nejsou, 
ale ještě jich tam pár zůstalo, takže to bylo v podstatě patrový až dvoupatrový domky, tedy domy, který byly podél 
té hlavní silnice. Teprve až když já jsem chodila na základní školu tak se tam začalo stavět sídliště, takže v podstatě 
část těch starých domů ustoupila tomu sídlišti, a to co tam teď ve Staré Roli stojí, tak to to vznikalo v té době v 
těch šedesátých až sedmdesátých osmdesátých letech. Ze Staré Role tam zůstalo akorát konec starý roje směrem 
na Novou Roli, prostě byla to vesnice. 



 

 
 
 
ŽÁK 
Ve Staré Roli začala také paní Vaculíková chodit do školy 
 
PAMĚTNICE 
0:03:11...0:03:24  

Ve škole jsem ze všeho nejradši měla tělocvik a ze všeho nejmíň jsem měla ráda matematiku. 

 
PAMĚTNICE 
0:04:19...0:04:27  
To co jsem chtěla byla gymnastika, na kterou jsem chodila a potom krasobruslení. 

 

 
 
 
ŽÁK 
Byla to právě matematika, která všechno změnila 
 
PAMĚTNICE 
0:04:49 – 0:05:13 
 Já jsem vystudovala vysokou školu v Plzni lékařskou fakultu a v podstatě moje přání co jsem chtěla dělat, když 
jsem končila, já jsem teda po základní škole vystudovala zdravotní školu a potom jsem teda nastoupila na 
medicínu tyhle 2 školy jsem zvolila, protože tam není matika (hahaha). 



 

 
 
 
 
 
 
ŽÁK 
Paní Vaculíková se nakonec stala lékařkou. Velkou změnu do jejího života přinesl rok 1989. 
 
PAMĚTNICE 
0:09:41…0:09:49  
Změnil se samozřejmě, protože jsme byli zvyklí na určitý režim v práci. 
Když jsme s mojí vlastně spolupracovnicí, my jsme pracovali tady u rybářích na obvodě já a ještě doktorka 
Luňáková. A když jsme například šli založit účet do banky, tak jsme absolutně nevěděli, jak se to dělá. 

 

 

 
 
ŽÁK 
A přesto se nevzdaly. Práce ji dodnes drží nad vodou. 
 
 
PAMĚTNICE 
0:11:11...0:11:14  
Opravdu, protože člověk je stvořený k tomu, aby pracoval, ono to jinak nejde. 
 



 

 


